

conceptual foundation and adequacy of preparations for the promulgation of implementing regulations;

- (e) with respect to anti-dumping and countervail, doubts that the forthcoming negotiations on subsidies will be successfully completed were not removed.

Passage of Bill C-2 represents only the first step in the implementation of the Agreement. None of the many regulations that will be required to implement the Agreement has yet been made public, although the Committee has been advised that they will be published in the Canada Gazette during the first week of January.

In addition, there are some 20 areas in which negotiations are called for under the Agreement, which negotiations cannot begin until the Free Trade Agreement has come into force. The most prominent of these relates to the negotiations aimed at achieving agreed bilateral rules to govern countervailing and anti-dumping duties. Other areas to be covered include:

- expanding the procurement provisions and establishing a special panel to review complaints under the procurement section of the Agreement;
- setting up a panel to review the auto pact and the state of the North American auto industry and to recommend ways to strengthen the competitiveness of the industry;
- appointment of working groups to develop common standards in a whole range of areas such as animal and plant health, meat and poultry inspection, pesticides, food, beverage and colour additives, and packaging and labelling;
- changes in rules of origin and controls on imports from third countries;
- agreement on plywood standards;
- expanding the current coverage of trade in services; and
- the liberalization of investment rules.

The Committee considers it essential that the Senate make provision for reviewing the regulations relating to the Agreement as well as for monitoring

confusion et ont mis en doute le bien-fondé de la préparation des règlements d'application;

- e) au sujet des droits anti-dumping et compensateurs, des doutes subsistent sur les chances de succès des prochaines négociations sur les subventions.

L'adoption du projet de loi C-2 ne constitue que la première étape de la mise en oeuvre de l'Accord de libre-échange. On ne connaît encore aucun des nombreux règlements nécessaires à son application, mais le Comité a appris qu'ils doivent être publiés dans la Gazette du Canada au cours de la première semaine de janvier.

En outre, l'Accord prévoit des négociations sur une vingtaine de sujets, lesquelles ne pourront commencer avant l'entrée en vigueur de l'Accord. Le principal thème de négociation concerne l'adoption de règles bilatérales régissant les droits compensateurs et anti-dumping. Les négociations porteront également sur les thèmes suivants:

- l'élargissement des dispositions concernant les marchés publics et la constitution d'une commission spéciale qui étudiera les plaintes fondées sur la partie de l'Accord consacrée aux marchés publics;
- la constitution d'un comité chargé d'étudier le pacte de l'automobile et la situation de l'industrie nord-américaine, et qui devra proposer des solutions pour améliorer la compétitivité de cette industrie;
- la constitution de groupes de travail chargés de définir des normes communes applicables dans divers domaines comprenant l'hygiène vétérinaire, la protection des plantes, l'inspection de la viande et de la volaille, les pesticides, les additifs et colorants pour aliments et boissons, l'emballage et l'étiquetage;
- la modification des règles d'origine et des mesures de contrôle applicables aux produits importés de pays tiers;
- la conclusion d'un accord sur le contreplaqué;
- l'élargissement des dispositions concernant les échanges de services, et
- la libéralisation des règles applicables aux investissements.

Le Comité juge essentiel que le Sénat se réserve la possibilité d'examiner les règlements concernant l'Accord, de contrôler ses modalités d'application dans